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Openbaar vervoer  -  Toegankelijkheid

Op zondag 13 oktober was er in het één-programma De Zevende Dag een debat over de 
toegankelijkheid van het openbaar vervoer. Daar zagen we Kurt Vanhauwaert, 
rolstoelgebruiker en werkzaam bij vzw Konnekt, die zich vaak een derdeklassepassagier 
voelt op de trein én die het intussen al opgegeven heeft om nog de tram of bus te nemen. 
Samen met Dorien Meulenijzer, zelf ook rolstoelgebruiker en voorzitter van VFG, een 
vereniging voor personen met een handicap, trekt hij ten strijde tegen het al te vaak 
ontoegankelijke openbaar vervoer. Nochtans zou het openbaar vervoer er juist moeten zijn 
voor mensen die de mogelijkheid niet hebben om te kiezen welk vervoermiddel ze nemen.

In het panelgesprek werd aangehaald dat de toegankelijkheid van het openbaar vervoer 
vandaag de dag een ramp is: dat tegen 2020 alle bussen volledig toegankelijk moeten zijn 
is gelukkig al een eerste stap in de goede richting, maar slechts een druppeltje op een 
gloeiende plaat. Want een toegankelijke bus zonder een toegankelijke halte blijft uiteraard 
een probleem. Vandaag de dag is namelijk slechts 10% van de haltes van De Lijn 
toegankelijk zonder assistentie en 25% toegankelijk met assistentie. Het is duidelijk dat 
er nog een verre weg te gaan is.

Dat er werk wordt gemaakt van een Masterplan toegankelijkheid waarin ook het niet 
toegankelijk zijn van de haltes zal worden aangepakt, zoals in het regeerakkoord staat, is 
uiteraard een goeie zaak, maar ook een uiterst noodzakelijke maatregel.

En hoewel een derde van de haltes onder de Vlaamse bevoegdheid valt, ligt er ook 
uiteraard bij de lokale besturen een grote rol, daar ook heel wat haltes onder hun 
bevoegdheid vallen.

1. Wanneer zal het Masterplan toegankelijkheid klaar zijn?

2. Tegen wanneer zijn zowel de bussen als de haltes van De Lijn integraal toegankelijk?

3. Welke concrete acties zullen er genomen worden om de lokale besturen te stimuleren 
snel werk te maken van toegankelijke haltes?

4. Is de minister van plan te lobbyen bij haar federale collega voor het versneld en 
prioritair toegankelijk maken van de treinstations (o.a. de perronverhogingen, liften…), 
zodat er sneller van een integraal toegankelijk openbaar vervoer sprake zal zijn?
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1. Conform het regeerakkoord zal voor een Masterplan Toegankelijkheid met ambitieuze 
maar haalbare doelstellingen voor het toegankelijk maken van halte-infrastructuur 
worden gezorgd. De opmaak van dit Masterplan Toegankelijkheid wordt opgenomen 
door het managementcomité van het beleidsdomein Mobiliteit en Openbare werken 
(MCB). Hiervoor wordt een werkgroep Masterplan Toegankelijkheid in het MCB-
project basisbereikbaarheid, deelproject 8 opgestart. Deze werkgroep zal een plan 
van aanpak voor de uitwerking van het Masterplan uitwerken en voorstellen.

2. Toegankelijke bussen:
Elk nieuw voertuig dat wordt aangeschaft is toegankelijk. Een toegankelijk voertuig 
beschikt over een verlaagde vloer, een oprijplaat en een opstelplaats voor 
rolstoelgebruikers conform de geldende Europese- en VN-richtlijnen (VN/ECE 
Reglement Nr. 107).
Eind 2018 was 97% van de bussen in regie toegankelijk. Conform de 
beheersovereenkomst De Lijn zullen in 2020 alle bussen in regie toegankelijk zijn voor 
rolstoelgebruikers.

Stand van zaken 21/10/2019
toegankelijkheidsstatus haltes bediend door De Lijn excl. unieke belbushaltes

totaal aantal 
publieke 
haltes excl. 
unieke 
belbushaltes

toegankelijk 
voor 
personen 
met een 
motorische 
beperking

toegankelijk 
voor 
personen 
met een 
motorische 
beperking 
mits 
assistentie

toegankelijk 
voor 
personen 
met een 
visuele 
beperking

30299 3701 12,2% 8656 28,6% 1858 6,1%

Toegankelijke haltes bediend door De Lijn:
Op basis van het Masterplan Toegankelijkheid voor het toegankelijk maken van halte-
infrastructuur zullen de doelstellingen en de termijn voor verwezenlijking worden 
vastgesteld.

3. Een plan van aanpak zal uitgewerkt worden in functie van het Masterplan 
Toegankelijkheid. Ondertussen blijft De Lijn bij de gemeentebesturen en andere 
wegbeheerders aandringen om nieuwe en heringerichte haltes toegankelijk uit te 
voeren.

4. Tijdens een bespreking met de federale minister van Mobiliteit is dit zeker mogelijk. 
Het is echter aan de federale minister om hier over te oordelen.


